
Sinds augustus 2010 ben ik overgestapt van het regulier onderwijs naar een zmlk-school.
Eén van de redenen was dat ik, ondanks mijn 25 jaar ervaring, het gevoel had dat ik niet goed genoeg 
toekwam aan de kinderen met speciale zorg. Ik heb mijn uiterste best gedaan, maar er waren nog 
zoveel andere kinderen die ook hun aandacht nodig hadden. Nu wil de minister nog meer kinderen die 
speciale zorg nodig hebben in het regulier onderwijs houden. Ik vraag me af of ze beseft wat dat 
betekent voor de leerkrachten en de leerlingen.
Zeker voor een beginnend leerkracht zal het een enorme klus worden. Deze leerkracht is nog zo bezig 
met de organisatie, de methodes, orde houden, de lessen, de werkgroepen, de oudercontacten, het 
functioneren in een team, een cursus, enz. enz. Laat staan dat hij/zij maatwerk kan leveren aan een 
grote groep kinderen die speciale aandacht nodig heeft. Dat frustreert de leerkracht, kinderen en 
ouders. Zowel voor de kinderen als voor de leerkracht geen fijne situatie. Ik denk dat er op deze 
manier veel beginnende leerkrachten zullen afhaken. Zo gaan er kostbare mensen verloren voor het 
onderwijs. Ook voor invalkrachten in het regulier onderwijs is het straks haast niet meer te doen. Je 
kunt je niet om 8.15 uur even inlezen in de zorgkinderen en dan voor de klas gaan staan. En juist voor 
deze kinderen is het zo belangrijk dat er mensen zijn die weten wat ze nodig hebben en hoe ze de zorg 
moeten geven. Ook de veiligheid van kinderen in het regulier onderwijs kan niet worden gewaarborgd 
als er te veel kinderen met zorg in de klas komen. 
Ik werk nu met een groep kinderen met autisme. De klas is een prikkelarme ruimte en de kinderen 
werken op hun niveau. Elke dag proberen we zo veel mogelijk voorspelbaar te maken. Zelfs dan 
hebben ze het af en toe nog heel moeilijk. Hoe moeten deze kinderen overleven in het regulier 
onderwijs? Dat gaat dus niet!!!!! En zo zullen er veel kinderen zijn die stuk zullen lopen in het regulier 
onderwijs. Zo zal het aantal thuiszitters nog groter worden. Welke impact zal dat hebben op ouders? 
Zij zullen niet meer kunnen werken omdat ze voor hun kind moeten zorgen. Zij kunnen niet meer even 
adem halen als hun kind op school is om er daarna weer helemaal voor hun kind te zijn. Dat zal zeker 
doorwerken in de gezinssituatie. Waar dan de kans bestaat dat daar ook weer hulp op ingezet moet 
worden. Alsof dat niets kost.
Natuurlijk zullen er zaken in het onderwijs niet helemaal goed verlopen. Zo vind ik bijv. dat ouders 
meer inzicht moeten krijgen in de besteding van de rugzak. Stuur daarop bij, maar blijf van de 
kinderen af. Hoe kan de minister rustig gaan slapen als ze weet dat er kinderen door haar 
bezuinigingen niet meer meetellen? Dat leerkrachten met liefde voor hun werk afhaken omdat er te 
veel van ze wordt gevraagd? Laten we met zijn allen beschaafd blijven en alle kinderen kansen geven!
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